
Færgeudvalg 100822  

Referat for færgeudvalgsmøde onsdag den 10.08.2022 

 

Tid og sted: Teams ca. 08:15 

 

Deltagere: 

Marcel Meijer, Michael Kristensen, Peter Askjær, Mogens Wehrs, Gitte Caroline Palm Lundorf, Lars 

Rieks, Flemming Skov, og Peter S Jeppesen. 

Alexander Janz 

Åbne punkter 
1. Brand i turbolader den 16.7.22 – Status 

De foreløbige undersøgelser tyder på at skaden opstod i turboladeren på Hovedmotor 4, 

formodentlig som følge af et akselbrud. Dette medførte at smøreolie blev blæst ind i motoren, 

og olien har forårsaget omfattende skader på stempler, plejlstænger, krumtap og lejer. 

Motoren er nu totalt adskilt, og alle motordele skal gennemgås nøje for at undersøge for skader. 

Motor leverandøren er ombord på Isabella og er i gang med arbejdet, og rederiet afventer de 

endelige konklusioner for skadernes omfang. 

Sagen er anmeldt til rederiets forsikringsselskab 

  

2. Forsikrings sag Isabella påsejling af Lilleøre 

Forsikringssagen er nu endelig afsluttet, og forsikringssummen er udbetalt. Havariet endte med 

at koste rederiet 377.619 kr. 

  

3. Bud på Østruten 

Samsø Kommunes bud på Østruten er nu ved at være klar. Der udestår enkelte rettelser og tilføjelser 

inden buddet sendes til Transportministeriet. Buddet kan ikke betragtes som konditionsmæssigt, da det 

på flere punkter ikke overholder udbudskriterierne. Det fremsendte bud skal derfor ses som Samsø 

Kommunes bedste bud på, hvorledes driften på ruten kunne udføres. 

  

4. Eventuelt 

Dette Færgeudvalgsmøde var det sidste møde hvor Gitte Caroline Palm Lundorf deltog. Hun 

skifter nu pladsen ud med stillingen som Cateringleder i rederiet. Udvalget ønsker at takke Gitte 

for den altid dedikerede indsats, og ønsker god vind i det nye job. 


